
Tekst van burgemeester Gradisen bij het afscheid van griffier Ton Peters Sengers.

Vanavond nemen we in deze gemeenteraadsvergadering afscheid van jou in je rol als griffier. 
Weliswaar is  formeel je  laatste werkdag 27 maart a.s., maar vandaag is je laatste 
raadsvergadering als griffier. En toen ik enige tijd geleden in de raadsvergadering aangaf dat 
je weg zou gaan op 28 maart werd ik gecorrigeerd. Want het was toch echt een dag eerder. 

Het is overigens in relatief korte tijd ook 4 maanden eerder geworden. Want door de 
bijstelling van de pensioengrens ga je met pensioen op de leeftijd van 66 jaar en 4 maanden, 
terwijl dat vorig jaar nog 66 jaar en 8 maanden zou zijn geweest. Dus het is wat sneller dan 
de datum waar we het veel eerder met elkaar over hebben gehad. 

Je  bent vele jaren werkzaam geweest als ambtenaar bij twee gemeenten. Je neemt 
overigens afscheid op een moment dat de aanstelling en benoeming als ambtenaar op 1 
januari jl. is vervangen door een arbeidsovereenkomst. Overigens blijft desondanks de 
Ambtenarenwet nog steeds van toepassing.

Je bent bij de gemeente Wijchen begonnen. Zelfs bij de afdeling Bevolking en dat was in 
1975. Ik las dat in je personeelsdossier. En dat was nieuw voor mij. Want in onze gemeente 
word je nadrukkelijk geassocieerd met het vakgebied Ruimtelijke Ordening. Overigens heb je 
de overstap naar Ruimtelijke Ordening al eerder gemaakt in de gemeente Wijchen. 

Je bent in onze gemeente begonnen in april 2001. Op 9 december 2000 schreef je jouw 
sollicitatiebrief op de functie van medewerker Ruimtelijke Ordening.  Je gaf aan dat je toen 
inmiddels 25 jaar werkzaam was in Wijchen en dat je (ik citeer) “tot voor kort niet om je 
heen had gekeken” (einde citaat). Je schreef vervolgens dat de groei van de gemeente 
Wijchen (ik citeer) “ook nadelen met zich heeft meegebracht”.  Je vervolgt je brief met het 
nader motiveren van je sollicitatie op dit punt (ik citeer): “Het werken binnen de gegroeide 
organisatie is geleidelijk wat formeler geworden, onpersoonlijker ook”(einde citaat). Het was 
dus tijd om naar iets anders uit te zien. En dat heb je hier in onze gemeente vervolgens 19 
jaar gedaan.

In de periode dat je hier Ruimtelijke Ordening hebt gedaan, heb je complexe dossiers onder 
handen gehad. Niet in het minst het bestemmingsplan De Biesselt. Er wordt door diverse 
inwoners van de Biesselt nog met veel waardering over jou gesproken. Je behield altijd de 
rust en was in staat om mensen mee te nemen. Dit terwijl de materie gevoelig lag en er ook 
nadrukkelijk persoonlijke belangen speelden bij veel inwoners. Voor het eerst werd in die 
periode de formele positie nauwkeurig geregeld. En hoewel een enkele keer nog wel binnen 
onze gemeente wordt gesproken over de zgn. “Vrije Republiek de Biesselt” heb jij daar in 
feite een einde aan gemaakt. Je zal het maar kunnen een “vrije republiek” de nek omdraaien 
en daar dan toch nog geliefd zijn. 

De rust houden is daarbij een kenmerk. Maar die rustige aard was er niet altijd. In je jeugd 
kon je nog weleens uit je slof schieten. Zo erg zelfs dat een aantal singles danwel 



grammofoonplaten van je zussen in stukken tegen de muur stuk zijn gegaan.  Ik weet niet of 
raadsleden zich dat nog kunnen voorstellen: een welhaast woedende Tonnie Peters Sengers 
die platen van een ander tegen de muur stuk gooit. We hebben een griffier die blijkbaar in 
zijn jeugd een nietsontziende vandaal kon zijn.  En wat wellicht eveneens anders zou zijn 
ingeschat, is dat onze griffier ook een zekere onstuimigheid kende. Zo heeft hij ooit 
ongetraind de 4daagse uitgelopen. In zijn jonge jaren ben jij, Ton, ook nog Sportman van het 
Jaar geweest in Wijchen. 

Ik ga weer even terug naar het heden. Het waren jouw competenties in het heden: je  rust, 
je senioriteit maar ook je brede belangstelling die voor mij de reden was om je voorzichtig te 
benaderen of je jouw werk binnen de gemeente niet eventueel zou willen combineren met 
de functie van plaatsvervangend griffier. Indertijd was Luc Berben griffier en was er niets 
geregeld over plaatsvervanging. Naast jouw bijzondere kwaliteiten en competenties, was mij 
inmiddels ook het nodige bekend over je brede belangstelling. Ook buiten je eigen 
vakgebied.  

Je bent zeer geïnteresseerd in geschiedenis. We hebben toen regelmatig gesproken over de 
periode van de Tweede Wereldoorlog en je vertelde dat je zoon geschiedenis had 
gestudeerd en werkzaam was/is in het museum Nationaal Monument Kamp Vught. Verder 
heb je ook al lang een brede interesse voor Oost Europa, in het bijzonder voor Polen. Een 
land dat enorm heeft geleden tijdens de Tweede Wereldoorlog. 

Vanaf het begin van de jaren ’80 van de vorige eeuw raakte je betrokken bij  hulpacties aan 
dat land. En zo leerde je Polen beter kennen en bouwde je daar diverse contacten op. Dit 
was dus nog voor de val van de Muur en het was dus toen nog een communistisch land. Je 
bracht regelmatig bezoeken aan Polen. 

Deze brede achtergrond, je maatschappelijke interesse en je kwaliteiten leidde tot een 
gesprek over de functie van plaatsvervangend griffier. Je reageerde positief en gaf aan dat je 
dan ook wilde investeren in een opleiding. 

Verder is toen afgesproken dat voor deze plaatsvervanging rekening zou worden gehouden 
met gemiddeld 4 uur in de week en dat je wat betreft raadscommissies je dan de Commissie 
Begroting en Rekening zou gaan ondersteunen. Zo kon je ook nader kennismaken met het 
werk en verschillende raads- en commissieleden.  

De gemeenteraad reageerde indertijd al enthousiast op je voordracht, want diverse 
raadsleden kenden jou als ambtelijk medewerker.  De gemeenteraad heeft toen dan ook van 
harte ingestemd met je benoeming als plaatsvervangend griffier. Het was allemaal het begin 
van uiteindelijk een heel bijzondere carrière binnen de griffie. En volgens mij heb je het 
ervaren als een kers op de taart in je lange ambtelijke carrière.

Je moest vervolgens enige tijd later aan de bak in een moeilijke periode. In een toen 
complexe politiek-bestuurlijke situatie trad de toenmalige griffier terug en ging je aan de slag 



als waarnemend griffier vanaf 15 mei tot 12 juli 2017. Door de raad was ondertussen de 
zoektocht begonnen naar een tijdelijke griffier, die op korte tijd moest worden ingevlogen. 
Die tijdelijke griffier nam echter begin oktober van datzelfde jaar reeds ontslag en je werd 
dus opnieuw waarnemend griffier. Die dag van ontslagname, 4 oktober 2017, was je 
thuiswerkdag. Je bent toen opgebeld en je werd als plaatsvervanger per direct opgeroepen 
om weer als waarnemer aan de slag te gaan. Gelukkig wel met ondersteuning, waarvoor in 
2018 als commissiegriffier Peter Wiersma in dienst trad.

Je kwam wederom als waarnemend griffier in actie in een bijzondere periode. De klus om 
ondersteuning te verlenen aan het traject van mijn herbenoeming was namelijk reeds 
gestart en nam jij dus over. Je stapte daarmee op een rijdende trein. En daarnaast was het 
inmiddels tegen het eind van een bestuursperiode en vonden er gemeenteraadsverkiezingen 
plaats in maart 2018. Ook dit intensieve traject met het uitbrengen van onder andere een 
verkiezingskrant  waaraan alle politieke partijen medewerking verleenden werd door jou 
ondersteunt. Zo ook de cursussen die indertijd plaatsvonden voor belangstellenden voor de 
gemeenteraad en tal van formele zaken die moesten worden geregeld rond die 
verkiezingen.  Een hectische periode. 

De gemeenteraad, zowel in de samenstelling uit de vorige raadsperiode als de huidige 
gemeenteraad, heeft grote waardering voor de wijze waarop je invulling hebt gegeven aan 
de functie. Zozeer dat iedereen erg blij was toen je bereid was om definitief de functie van 
griffier in te nemen. 

Deze tweede van waarneming duurde tot medio juni 2018 en per 15 juni van dat jaar werd 
je unaniem (uiteraard) benoemd door de gemeenteraad tot griffier. Die grote steun voor jou 
als griffier is nadrukkelijk gebleven. En dat heeft alles te maken met de wijze waarop je 
daaraan invulling geeft. Met kwaliteiten die je ook op het juridisch vlak als griffier je in korte 
tijd eigen hebt gemaakt. Plezierig in de omgang met raads- en commissieleden. Met 
interesse en betrokkenheid voor en bij de politiek, maar ook met de juiste distantie. Want je 
ondersteunt als griffier als het ware het politieke spel (als ik het even zo mag zeggen), maar 
je speelt zelf niet mee.  

Je kwaliteiten zorgde, er ook voor dat je, ondanks het feit dat een griffier regelmatig sterk 
een beroep moet doen op de ambtelijke organisatie, dit altijd ging in een goede sfeer en in  
harmonie.  Je bent daarmee een uitstekend behartiger van de belangen van de 
gemeenteraad als hoofd van de gemeente maar hoefde daarbij nooit op je strepen te staan. 
Overigens als dat nodig is kun je dat ook.  

Kenmerkend is daarbij eveneens je degelijkheid. De zaken zijn goed voorbereid en verzorgd. 
Maar dat doe je in het dagelijks leven ook; zo heb ik begrepen. Degelijk. Bij het weggaan van 
huis; op vakantie of zo maar voor even gaat veiligheid voor alles. Alle klinken en sloten 
worden vooraf meermalen gecontroleerd. Alle lampen staan op tijdschakelaars. Op tafel ligt 
een open krant met een kopje koffie om eventuele inbrekers “op het verkeerde been te 



zetten”.  En iedere keer wanneer anderen daarop reageren met commentaar is jouw 
standaard-reactie (ik citeer): “maar er is nog nooit wat gebeurd”.  Voor velen zal dit eerder 
herkenbaar zijn dan het kapot smijten van platen tegen een muur. 

Ik heb persoonlijk het overleg in onze driehoek (met de gemeentesecretaris) als uitermate 
plezierig en inspirerend ervaren. Zakelijk, maar soms ook met een persoonlijk uitstapje en 
met humor. Want je hebt een bijzonder gevoel voor (droge) humor. Dat uit zich natuurlijk 
het sterkst in je optredens met het gemeentelijk cabaret. Je bent daarbij een zeer 
verdienstelijk tekstschrijver. Jullie optreden bij bijv. het afscheid van het college in 2014 
werd door alle betrokkenen breed gewaardeerd. Daarbij werden de toenmalige wethouders 
en raadsleden ook met een vette knipoog op de hak genomen. 

Je bent ook een man met verrassingen die een geheim goed kan bewaren. Ik vond het vorig 
jaar enigszins opvallend dat de frequentie van het aantal bezoeken aan Polen fors aan het 
toenemen was. Maar de aap kwam op een gegeven moment uit de mouw. Je vertelde op 
een zeker moment in onze driehoek (het zal eind vorig jaar zijn geweest) dat je een vriendin 
had in Polen. Toen kon ik ook begrijpen waarom Polen vaker werd bezocht. De verrassing 
was compleet op de app van al onze gemeentelijke medewerkers. Ik meen dat het was op 
zaterdag 28 december jl. Toen maakte je  bekend dat je in Polen, in besloten familiekring 
met je zoon als getuige, in het huwelijk was getreden met Iwona Laskovska. In de app 
werden door jou een aantal foto’s gedeeld als bewijs van deze feestelijke gebeurtenis.

De gemeentelijke app ontplofte bijkans. Met vele hartelijke felicitaties en gelukwensen. Van 
diverse kanten werd bevestigd dat je het uitstekend geheim had weten te houden. Eén van 
de vele reacties had betrekking op je dubbele naam. Jaap de Graaf schreef (ik citeer):

“Ton wat geweldig voor jullie. Veel geluk, liefde en gezondheid met Iwona gewenst. Heb je 
toevallig ook haar naam aangenomen? Klinkt het nog chiquer: Ton Peters-Sengers 
Laskowska”(uiteraard met een brede smile erachter gezet). 

Nu begrijp ik ook je reactie in de gemeenteraad indertijd. Namelijk dat je geen dag langer 
griffier wilde zijn dan strikt noodzakelijk.  Overigens heb ik hier ook een brede smile achter 
gezet. 

Je gaat beginnen aan een nieuwe fase in je leven. Het was 1 van onze wethouders al 
opgevallen dat je in onze kleine kantine tussen de middag een keer geen tosti voor jezelf  
aan het klaarmaken was. In plaats daarvan was je  witte kadetjes aan het eten. Wethouder 
Geertjan Wienhoven gaf toen alert aan dat je blijkbaar in de wittebroodsweken zat. 

Ook voetbalvereniging Woezik, waar je lang voorzitter bent geweest, komt op de 
achtergrond. Volgens mij heb je daar inde loop van de jaren mogelijk wel tienduizenden 
oliebollen gebakken. In oktober 2018 ben je terecht benoemd als erelid van SC Woezik. Dit 
maakte je zelf ook bekend via Facebook waarbij je alle leden en het bestuur daarvoor hebt 



bedankt. De vele felicitaties onder het bericht gaven aan hoe terecht deze onderscheiding 
was. 

Over je toekomstplannen heb je een tipje van de sluier gelicht. Je bent sowieso een 
familieman. Voor jezelf heb je zelfs, zo heb ik uit een zeer betrokken bron vernomen, de 
eretitel bedacht van de Pater Familias. Eigenlijk de Peters Familias. Je toekomst met je vrouw 
zal dan ook met name liggen in Nederland. Maar de bijzondere band met Polen zal blijven. 
Sterker nog die band is sterk geïntensiveerd met je familiebanden daar. We gunnen jou 
uiteraard het allerbeste. 

We willen je ontzettend bedanken voor wat je voor onze gemeente hebt betekend. Dat geldt 
uiteraard op de eerste plaats voor de gemeenteraad. Met een brede waardering wat je als 
griffier, waarnemend griffier en plaatsvervangend griffier voor ons hebt gedaan. Uiteraard 
geldt dat ook voor alle commissieleden en de collegeleden. Met grote waardering.  

Van de ambtelijke organisatie neem je later deze maand nog afscheid. Onze ambtelijke 
organisatie  waarvan je lang deel hebt uitgemaakt en waarvan je overigens nog steeds voor 4 
uur per week deel uitmaakt. Namelijk als contactpersoon voor 4 uur voor de dorps- en 
wijkraden. Daarnaast ben je de afgelopen jaren tevens voorzitter geweest van de 
Ondernemingsraad. Dat  afscheid zal overigens plaatsvinden in een wat informelere setting. 

Kortom: geachte griffier, beste Ton nogmaals ontzettend bedankt. Het gaat jou;  het gaat 
jullie goed.          

CADEAUS: torentje met topgriffier/ bon B&B/ bloemen.  

  

   


